
P R O T O K Ó Ł  N R VI/2011 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 31 marca 2011 r. 

 

 

 

W Sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

Listy obecności w załączeniu. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja została zwołana na wniosek Wójta Gminy (pismo znak: Fn-

302.02.2011 z dnia 23.03.2011 r. w zał.). 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 

15 Radnych. Wszyscy Radni obecni. W związku z tym sesja może podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 

  

Na sekretarza obrad została powołana Pani Monika Kubała - Radna, a na protokolanta 

powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Ad. 3. 

 Zapytania i interpelacje. 
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Nie zgłoszono zapytań i interpelacji. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że w związku z tym nie będzie 

zrealizowany punkt 6 – odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Ad. 4. 

Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z prac Wójta Gminy między 

sesjami.  

 

Pani Elżbieta Chłodnicka - Sekretarz Gminy przedstawiła realizację uchwał Rady 

Gminy podjętych na sesji w dniu 14 marca 2011 r. oraz informację z pracy Wójta 

Gminy między sesjami Rady Gminy (informacje w zał.). 

 

Rada Gminy przyjęła przedłożone informacje. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – na wczorajszym posiedzeniu Komisja Gospodarki Komunalnej 

doszła do wniosku, żeby wycofać z porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

zwolnień od podatku od środków transportowych, ponieważ nie posiadamy 

wystarczającej wiedzy, czy dobrze zrobimy podejmując ten projekt uchwały. Komisja 

wnioskuje o przesunięcie na następną sesję. 

 

Pan Przewodniczący obrad wyjaśnił, że Rada Gminy nie musi tej uchwały uchwalić                             

w dniu dzisiejszym, może ją odrzucić. 

 

Ad. 5. a) 

 Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały                       

w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2011 r. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej – Komisja 

Gospodarki Komunalnej zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej – na posiedzeniu 

Komisji Samorządowej nie było żadnych wniosków i projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji - 

Komisja Budżetu i Inwestycji również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały przegłosowano:  

- za – 15, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr VI/38/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 5. b) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy wyjaśniła – z przepisów ustawy o finansach 

publicznych wynika konieczność podjęcia przedłożonego projektu uchwały                         

w przypadku, gdy jedna jednostka samorządu terytorialnego udziela pomocy 

rzeczowej bądź finansowej drugiej jednostce. W związku z tym, że do Urzędu 

wpłynęło pismo od Dyrekcji i Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Wólce Kłuckiej 

z prośbą o udzielenie pomocy na zakup kserokopiarki, zestawu do zabaw i ćwiczeń 

sportowych, proponowana jest pomoc rzeczowa w kwocie 5 500 zł. Wydatek będzie 

dokonany z naszego budżetu, a urządzenia będą przekazane dla Szkoły Podstawowej 

w Wólce Kłuckiej. 

 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Komisja Samorządowa oraz Komisja Budżetu                   

i Inwestycji zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały:  

- za –15, 

    - przeciw – 0, 
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    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr VI/39/2011. 

 

Ad. 5. c) 

Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od środków transportowych. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy poinformowała – w związku z tym, że Gmina 

planuje zakup autobusu nasunęła się propozycja zwolnienia Gminy z podatku od 

środków transportowych. Chodziło o to, aby Gmina nie płaciła sama sobie tego 

podatku. Jest możliwość podjęcia uchwały w sprawie zwolnienia z tego podatku, ale 

nie można podjąć uchwały w sprawie zwolnienia Gminy jako podmiotu – taka 

uchwała będzie wadliwa i może być uchylona, jest możliwość zwolnienia 

przedmiotowego. Jeżeli w § 1 projektu uchwały zostanie zapis o treści: „Zwalnia się   

z podatku od środków transportowych pojazdy służące wyłącznie do przewozu dzieci 

do szkół.”, w dowodzie rejestracyjnym byłby zapis, że jest to pojazd przeznaczony do 

przewozu dzieci do szkół, wtedy nie można tego autobusu wykorzystywać do innych 

celów. 

Nie ma możliwości takiego sprecyzowania zapisu zwalniającego z podatku od 

środków transportowych, żeby nie naruszyć przepisów, natomiast zapis                               

w proponowanym brzmieniu ograniczy wykorzystywanie autobusu.   

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej złożył wniosek           

o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad. 

 

Wniosek został przegłosowany:  

- za – 14, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 1. 

Głosowało 15 Radnych. Wniosek przyjęto większością głosów „za”, przy 1 

„wstrzymującym się”. 
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Ad. 5. d) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Komisja Samorządowa oraz Komisja Budżetu                   

i Inwestycji zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały:  

- za – 15, 

    - przeciw – 0, 

    - wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr VI/40/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 5. e) 

Projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy miejsc 

sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych, w sprawie zakazu 

sprzedaży, podawania i spożywania oraz wnoszenia napojów alkoholowych. 

 

Pan Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na temat projektu uchwały. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji - 

Komisja Budżetu i Inwestycji proponuje w następujące zmiany: 

- w ust. 10d dopisać: „z wyłączeniem kawiarni,”, wtedy otrzyma brzmienie: „Zabrania 

się sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych na 

obszarach: … Posesji Muzeum Henryka Sienkiewicza w Oblęgorku z wyłączeniem 

kawiarni,”, 

- w punkcie 10e o treści „Zabrania się sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia 

napojów alkoholowych na obszarach: … Zbiornika wodnego w Strawczynie wraz                         

z gruntami stanowiącymi mienie komunalne gminy oraz gruntach  przylegających do 

nich  w odległości 300 m, wykreślić część zdania: „oraz gruntach przylegających do 

nich w odległości 300 m.”. 
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Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała - Komisja Gospodarki Komunalnej podczas posiedzenia nie wniosła 

żadnych zastrzeżeń. 

  

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej - Komisja 

Samorządowa jest za tym, aby wykreślić w § 1 ust. 10e część zdania o treści: „oraz 

gruntach przylegających do nich w odległości 300 m.”, zostawić zakaz na terenach 

komunalnych gminy przylegających do zalewu. Natomiast w przypadku ust. 10d 

dotyczącego sprzedaży i podawania napojów alkoholowych w Muzeum Henryka 

Sienkiewicza w Oblęgorku – na dzień dzisiejszy taka kawiarnia nie istnieje. Zrobimy 

zapis, a nawet nie wiemy, czy będzie kawiarnia? Komisja nie proponuje zmiany tego 

zapisu. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – jeśli chodzi o kawiarnię, to faktycznie nie 

istnieje, ale Muzeum przeszło gruntowny remont i pomieszczenia w piwnicach, które 

są dosyć duże, zostały przystosowane do urządzenia takiej kawiarni. Ona faktycznie 

jeszcze nie istnieje, ale nic nie stoi na przeszkodzie, żeby tam w każdej chwili kupując 

sprzęt coś takiego zorganizować, bo tam jest ogrzewanie, nowa posadzka, nowe okna, 

stoi automat do kawy, są stoliki, można sobie kawę kupić.  

Przypuszczam, że Muzeum będzie chciało coś takiego uruchomić. Nie twierdzę, że od 

razu musi być sprzedaż wysokoprocentowych alkoholi, ale na pewno w takiej kawiarni 

mogło by być: wino, piwo, czy aperitif. Jeżeli uchwalamy możliwość sprzedaży 

napojów alkoholowych w kręgielni, która będzie, dlaczego nie możemy uchwalić na 

zapas możliwości sprzedaży napojów alkoholowych w kawiarni Muzeum, żeby nie 

było konieczności podejmowania dodatkowej uchwały. Być może nigdy ta kawiarnia 

nie powstanie, nikt nie złożył formalnego wniosku, ale wiemy, że były takie plany, 

aby po remoncie urządzić tam kawiarnię.   

 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Komisji Samorządowej – zapis                      

w projekcie uchwały nie zabrania urządzenia kawiarni, natomiast w dużej większości 

do Muzeum przyjeżdżają dzieci i młodzież, więc urządzanie lokalu z alkoholem            

kłóci się.   
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Pani Anna Dziewanowska – Radna – nie urządzamy miejsca z alkoholem, można 

wnioskować do Muzeum, żeby nie było sprzedaży alkoholu wtedy, kiedy jest 

najwięcej szkolnych wycieczek, to jest koniec maja i początek czerwca. Natomiast 

przez całe wakacje przyjeżdżają ludzie dorośli i studenci. Tam nie będzie nikt 

wysiadywał i opijał się, tylko chodzi o to, żeby zjeść ciastko i napić się kieliszek wina 

w dni upalne. Muzeum nie jest wyłącznie dla młodzieży, adresowałabym Muzeum 

raczej do ludzi starszych, bo dzieci z niego nie wynoszą dużo. Nie zamykajmy drogi 

do otworzenia kawiarni, w której można się napić kieliszek wina. 

 

Pan Tadeusz Czarnecki - Wiceprzewodniczący Rady Gminy – skoro uchwalamy zakaz 

sprzedaży alkoholu na pływalni z wyjątkiem kręgielni, a na pływalnię będą 

przychodziły głównie dzieci, z zakazu można wyłączyć też Muzeum. Wszystko zależy 

od tego, w jaki sposób to zrobimy – odpowiednie regulaminy będą miały znaczenie.    

 

Pan Przewodniczący obrad – zorganizowane grupy dzieci i młodzieży zwiedzają 

Muzeum z opiekunami, poza tym do kawiarni jest oddzielne wejście. 

 

Pani Elżbieta Chłodnicka - Sekretarz Gminy – pomimo, że Rada Gminy może ustalać, 

wyznaczać miejsca, gdzie można zakazywać sprzedaż napojów alkoholowych, czy 

może decydować o Muzeum – obiekt i nieruchomość nie są własnością Gminy?   

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek w sprawie dopisania w § 1                    

ust. 10d wyrazów o treści: „z wyłączeniem kawiarni,”:  

- za – 10, 

    - przeciw – 2, 

    - wstrzymało się – 2. 

Głosowało 14 Radnych. Wniosek przyjęto większością głosów „za”, przy 2 „przeciw” 

i 2 „wstrzymujących się”. 

 

Przegłosowano wniosek dotyczący wykreślenia części zdania w brzmieniu: „oraz 

gruntach przylegających do nich w odległości 300 m.” w § 1 ust. 10e: 

- za – 13, 
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    - przeciw– 0, 

    - wstrzymało się – 1. 

Głosowało 14 Radnych. Wniosek został przyjęty większością głosów „za”, przy 1 

„wstrzymującym się”. 

 

Przegłosowano projekt uchwały z w/w poprawkami:  

    - za – 13, 

    - przeciw– 0, 

    - wstrzymało się – 1. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr VI/41/2011 podjęto większością głosów „za”, 

przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Ad. 6. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Nie zgłoszono zapytań i interpelacji, w związku z tym odpowiedzi nie były udzielane. 

 

Pan Przewodniczący obrad życzył wszystkim pogodnych i wiosennych Świąt 

Wielkanocnych.  

 

Ad. 7. 

Zakończenie Sesji.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął VI Sesję, która rozpoczęła się, o godz. 1400, a zakończyła o godz. 1455. 

 

 

Protokołowała:   Sekretarz obrad:            Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak  Monika Kubała  inż. Stanisław Zdyb 

 

 


